
Utredning 
2-årig verksamhetsperiod för distriktsstyrelsen

Uppdrag
Utred förutsättningarna för att införa en verksamhetsperiod för distriktet om två år 
istället för ett år.

Underlag
● Vänsterpartiets stadgar
● Vänsterpartiet Skånes utredning “Utredning om två-åriga 

distriktsårskonferensperioder” (2024)

Lista på förkortningar
DÅK - Distriktsårskonferens 
DS - Distriktsstyrelsen 
PF - Partiförening 

Vad säger stadgarna?
Det går att ha 2 åriga perioder enligt stadgarna. Det är distriktsårskonfernsen som 
beslutar hur lång perioden ska vara och som beslutar om frågan ska behandlas. Det 
går att välja ett eller två år, inte fler.
Jag kan inte hitta något som tyder på att beslutet måste fattas “för framtiden” utan 
kan gälla från och med den distriktsårskonferensen som beslutet tas. 

Hur gör andra distrikt?
Nedan redovisas vilka distrikt som infört 2-årig verksamhetsperiod samt vilka som 
tagit beslut om att göra det eller kommer ta ställning till frågan framöver.

Distrikt som idag har 2-årig period
● Storstockholm (införde 2015)
● Sörmland (införde 2021)
● Östergötland (införde 2021)

Distrikt som kommer starta 2-årig period 2025 (beslutat fattat)
● Norrbotten
● Skaraborg
● Västmanland

Distrikt som tänker fatta beslut 2025 
● Uppsala
● Kronoberg



● Sjuhärad 
● Skåne

Distrikt som tagit upp frågan för beslut men beslutat inte inför 2-årig period
● Halland

Varför en 2-årig period?
Nedan redovisas vilka fördelar distrikt som redan har infört en 2-årig 
verksamhetsperiod har konstaterat.

● Bättre kontinuitet för alla inblandade.
● Mer tid att komma in i arbetet för de förtroendevalda. 
● Mer produktiv start på året de år som ingen distriktsårskonferens arrangeras.
● Särskilt bra inför valår då styrelsen redan suttit 1,5 år och är vana vid 

uppdraget.
● Ekonomiskt gynnsamt, eftersom distriktsårskonferensen kostar mycket 

pengar. 
● Större respekt för verksamhetsplanen - den ska inte bara läggas, den ska 

också genomföras.
● Mer tid till andra aktiviteter
● Mer pengar till andra aktiviteter
● De nya aktiviteterna kan rikta sig till alla medlemmar i distriktet och inte bara 

utvalda ombud från varje partiförening
● Bättre relation mellan DS och parlamentariska grupper i distriktet 
● Bättre kontinuitet för distriktets anställda som har samma arbetsgivare under 

två år istället för ett.
● Går att skifta fokus mellan DÅK och kongress vartannat år vilket underlättar 

arbetet. 

Varför INTE en 2-årig period? 
Nedan redovisas vilka farhågor distrikt som infört 2-årig verksamhetsperiod har haft 
inför införandet. Dock har inget distrikt upplevt några större problem kring dessa 
farhågor efter att 2-årig period infördes.

● Färre tillfällen för medlemmar och partiföreningar att granska distriktets arbete 
och styre 

● Färre tillfällen för medlemmar och partiföreningar att komma med förslag till 
distriktet 

● Kan bli svårare att rekrytera till uppdragen eftersom två år är ett större 
åtagande än ett år. (måste inte bli så, Sörmland har upplevt motsatsen)

● Risk för fler avhopp under perioden. För många avhopp kan leda till att en 
extra DÅK måste hållas. 

● Färre tillfällen att träffas för ombuden (inte nödvändigtvis) 



Möjliga problem om 2-årig period införs

Hur hanteras verksamhetsberättelse för det år då DÅK uteblir?
Lösningar:

● Verksamhetsberättelserna blir tvååriga 
● Två olika verksamhetsberättelser, ett för vardera år, under samma DÅK

Hur hanteras bokslut och revision för det år då DÅK uteblir?
           Lösningar:

● Bokslut och revision görs varje år var för sig och behandlas i klump under 
DÅK. Båda revisorerna och boksluten ligger till grund för beslut om 
ansvarsfrihet. 

Hur hanteras budgeten för båda åren?
Lösningar:

● DÅK måste inte behandla budget utan kan lämna detta till distriktsstyrelsen 
(Storstockholm gör så)

● Två budgetar vid samma dåk, budget år 1 och budget år 2 
● DÅK tar beslut om större budgetramar för båda åren men distriktsstyrelsen tar 

själva beslut om detaljerad budget. 

Hur hanteras verksamhetsplanen för båda åren?
Lösningar:

● DÅK fattar beslut om en tvåårig verksamhetsplan

Risk för avhopp
Lösningar: 

● Välj extra många ersättare 

Vilka år ska vi ha DÅK?
DÅK kan lämpligen hållas de år det inte är kongress, vilket också innebär att DÅK 
uteblir under valår. Istället finns tid och ekonomi för att genomföra en bra 
valkonferens

Alternativ till 2-årig period
I Halland har man istället valt halva styrelsen på två år och fortsatt ha DÅK varje år 
men bara bytt ut hälften av ledamöterna åt gången. Det ger mer kontinuitet och ett 
bättre arbetsflöde. 

Övrigt 
Enligt utredningen från Skåne har inga distrikt som infört tvååriga perioder mött 
några klagomål eller stött på några problem som inte gått att lösa. Istället har man 



upplevt att mer tid och pengar frigjorts för att kunna göra nya saker som når fler 
medlemmar. 

Både Stockholm och Östergötland har dock haft problem med avhopp under 
tvåårsperioden som de nu försöker lösa med att välja in fler ersättare. 


